
PROTOKÓŁ NR LI/06

LI sesji Rady Miasta Bolesławiec zwołanej na wniosek Prezydenta Miasta 
odbytej w dniu 28 lipca 2006 r. w Sali Rajców Ratusza – Rynek 41, II p. pod 
przewodnictwem radnego  Stanisława  Małkowskiego  –  Przewodniczącego 
Rady Miasta.

Sesję rozpoczęto o godz. 9.00
Sesję zakończono o godz. 11.45

Ustawowy skład Rady – 21 radnych

Obecnych wg listy obecności było 18 radnych

Ponadto w sesji udział wzięli:

1. Piotr Roman - Prezydent Miasta
2. Karol Stasik - Z-ca Prezydenta Miasta 
3. Jerzy Zieliński - Sekretarz Miasta
4. Mirosława Mitek - Skarbnik Miasta
5. Tadeusz Grzesik - Radca Prawny Urzędu Miasta
6. Przedstawiciele kadry kierowniczej Urzędu Miasta oraz goście LI sesji
7. Prasa i Telewizja Lokalna „Azart-Sat” w Bolesławcu

(Listy obecności radnych oraz gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2)

Przebieg sesji:

Ad 2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad LI sesji.    

Ustalony przez wnioskodawcę – Prezydenta  Miasta porządek obrad LI 
sesji radni otrzymali w zawiadomieniach, w terminie ustawowym. 

Z-ca  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Finansów 
Józef Pokładek wystąpił z wnioskiem o poszerzenie porządku obrad o projekt 
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uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Programu Inwestycyjnego dla Miasta 
Bolesławiec na lata 2006-2010.

Radny Józef Burniak zwrócił uwagę, że wniosek radnego Józefa Pokładka 
jest  niezgodny z procedurami,  ponieważ Z-ca Przewodniczącego Komisji  nie 
posiada  uprawnień  związanych  z  wnioskowaniem  o  poszerzenie  porządku 
obrad. 

W odniesieniu do powyższego radny Józef Pokładek stwierdził, że sesja 
jest zwołana na wniosek Prezydenta Miasta i wyrażenie przez niego zgody na 
wprowadzenie projektu uchwały do porządku obrad będzie zgodne z przepisami. 

Radny  Stanisław  Szypulski  wyraził  niezadowolenie  z  powodu  braku 
w  porządku  obrad  stałych  punktów  sesji,  w  szczególności  sprawozdania 
z  działalności  międzysesyjnej  oraz  interpelacji.  Zwrócił  uwagę  na  zbieżność 
terminów  wejścia  w życie  zmiany  ustawy  o komercjalizacji  i  prywatyzacji 
przedsiębiorstw  państwowych  oraz  zwołania  sesji  na  wniosek  Prezydenta 
Miasta.

Głos  zabrał  Prezydent  Miasta  Piotr  Roman,  który  nie  zgodził  się 
z  wypowiedzią  przedmówcy.  Stwierdził,  że  odpowiednio  wczesne  złożenie 
wniosku w sprawie komunalizacji PWiK spowoduje jego szybkie rozpatrzenie.

Ponadto Prezydent  przypomniał,  że  w obecnej  kadencji  odbyło się  już 
kilka sesji  zwołanych na jego wniosek,  których porządek obrad nie zawierał 
stałych  punktów,  o  których  mówił  radny.  Ponadto  poprosił  o  znalezienie 
rozwiązania pozwalającego wprowadzić WPI do porządku obrad sesji.

Radny Jan Paździora zaproponował wniesienie przez Prezydenta Miasta 
autopoprawki do porządku obrad.

Sekretarz  Miasta  Jerzy  Zieliński  wyjaśnił,  że  sesja  zwołana  została 
w trybie  art.  20 ustawy o samorządzie  gminnym. Stwierdził,  że  radny Józef 
Burniak  słusznie  zwrócił  uwagę,  że  zgodnie  ze  Statutem Miasta  nie  można 
jednoosobowo  wnieść  zmian  do  porządku  obrad.  Dlatego  zasadnym  będzie 
ogłoszenie przerwy w celu podpisania wniosku przez trzech radnych.    

                          
Radny  Józef  Burniak  stwierdził,  że  stałe  punkty  obrad  Rady  Miasta 

funkcjonują  na  mocy  regulaminu  i  nie  mogą  być  przedmiotem  dyskusji. 
Zdaniem radnego wyłączenie ich z porządku obrad sesji zwołanej na wniosek 
jest niezgodne z doktryną i praktyką.

Drugą  sprawą,  na  którą  zwrócił  uwagę  radny  Jozef  Burniak,  była 
możliwość  skierowania  pod  obrady  Wysokiej  Rady  projektu  uchwały 
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przygotowanego  w  ostatniej  chwili,  a  z  drugiej  strony  -  brak  możliwości 
wprowadzenia do porządku obrad punktu poświęconego interpelacjom.

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  stwierdził,  że  nie  dziwiłby  się 
wypowiedziom radnego Józefa Burniaka, gdyby sesja na wniosek Prezydenta 
odbywała  się  pierwszy  raz.  Z  orzecznictwa  wynika,  że  istnieje  możliwość 
organizacji sesji w proponowany sposób. 

Przewodniczący Rady ogłosił 5  minut przerwy,
a następnie wznowił obrady

Przewodniczący  Rady  Miasta  poinformował,  że  w  trakcie  przerwy 
wpłynął wniosek podpisany przez pięciu radnych dotyczący wprowadzenia do 
porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany  Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2006-2010.

(wniosek – zał. nr 3)

Radny Józef Burniak złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad Rady 
Miasta o punkt poświęcony interpelacjom. Stwierdził, że interpelacje wnosi się 
ustnie,  a  tylko  w trybie  szczególnym –  w  formie  pisemnej.  Odpowiedzi  na 
interpelacje  udzielane  są  na  danej  sesji,  a  jeżeli  materia  jest  szczególnie 
skomplikowana,  wówczas  można  odpowiedzieć  radnemu  na  piśmie.  Radny 
wyraził zdumienie, że można składać interpelację między sesjami, a nie można 
na sesji.

 
Prezydent Miasta Piotr Roman przytoczył treść § 40 pkt 5 Statutu Miasta, 

zgodnie  z  którym  „Interpelacje  składa  się  w  formie  pisemnej  na  ręce 
Przewodniczącego  Rady,  który  niezwłocznie  przekazuje  interpelację 
adresatowi.”

 
Radny Stanisław Szypulski powołał się na § 38 Statutu Miasta, mówiący 

o elementach porządku obrad sesji.

Przewodniczący  Rady  Miasta  zwrócił  się  do  Prezydenta  Miasta 
o  wyrażenie  zgody  na  poszerzenie  porządku  obrad  zgodnie  ze  złożonym 
wcześniej wnioskiem.

3



Prezydent Miasta Piotr  Roman wyraził  zgodę na poszerzenie porządku 
obrad  o  dodatkowy  projekt  uchwały,  uznając,  że  jest  to  niezbędne  do 
rozpoczęcia działań zmierzających do pozyskania środków  na wodociągowanie 
miasta.

Prezydent  nie  wyraził  natomiast  zgody na  wprowadzenie  do  porządku 
obrad punktu poświęconego interpelacjom. Poinformował, że jeżeli radni mają 
przygotowane  interpelacje,  to  należy  je  złożyć  w  formie  pisemnej  na  ręce 
Przewodniczącego  Rady  Miasta,  a  odpowiedzi  na  nie  zostaną  udzielone  na 
kolejnej sesji. 

Radny  Lesław  Śliwko  zapytał,  jakiego  obszaru  dotyczy  dodatkowy 
projekt uchwały.

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że w przerwie sesji odbędzie 
się wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Miasta i naczelnicy wydziałów 
odpowiedzialni  za  przygotowanie  projektów  uchwał  dokładnie  wyjaśnią  ich 
meritum.

Przewodniczący  Rady  Miasta  stwierdził,  że  Rada  Miasta  przyjęła 
porządek obrad LI sesji w następującym brzmieniu:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zapoznanie Rady z porządkiem obrad LI sesji.
1. Przerwa – wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Miasta Bolesławiec – 

zaopiniowanie projektów uchwał.
2. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  komercjalizacji  w  celu  komunalizacji 

Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Bolesławcu.
3. Podjęcie  uchwały  o  zmianie  uchwały  Nr  XX/206/04  Rady  Miasta 

Bolesławiec z  dnia  26 maja 2004 r.  w sprawie uchwalenia  wieloletniego 
programu  gospodarowania   mieszkaniowym  zasobem  Gminy  Miejskiej 
Bolesławiec.

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniego  Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2006-2010.

5. Sprawy organizacyjne – informacje bieżące dla Rady Miasta.  

W punkcie  3.  w  czasie  przerwy  sesji  odbyło  się  wspólne  posiedzenie  
Komisji stałych Rady Miasta Bolesławiec, którego porządek przedstawiał się 
następująco: 
1.  Otwarcie  posiedzenia,  stwierdzenie  quorum  i  przyjęcie  porządku 

posiedzenia.
2.  Zaopiniowanie  projektu  uchwały  w  sprawie  komercjalizacji  w  celu 

komunalizacji Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Bolesławcu.
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1. Zaopiniowanie projektu uchwały  o zmianie uchwały Nr XX/206/04 Rady  
Miasta  Bolesławiec  z  dnia  26  maja  2004  r.  w  sprawie  uchwalenia  
wieloletniego programu gospodarowania  mieszkaniowym zasobem Gminy 
Miejskiej Bolesławiec.

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniego Programu 
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2006-2010.

Ad  3.    Przerwa  –  wspólne  posiedzenie  Komisji  stałych  Rady  Miasta   
Bolesławiec – zaopiniowanie projektów uchwał.

Podczas przerwy odbyło się wspólne posiedzenie Komisji stałych, które 
pozytywnie zaopiniowały następujące projekty uchwał Rady Miasta:
-  w  sprawie  komercjalizacji  w  celu  komunalizacji  Przedsiębiorstwa 

Wodociągów i Kanalizacji w Bolesławcu,
- o zmianie uchwały Nr XX/206/04 Rady Miasta Bolesławiec z dnia 26 maja 

2004  r.  w  sprawie  uchwalenia  wieloletniego  programu  gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Miejskiej Bolesławiec,

-   w  sprawie  zmiany  Wieloletniego  Programu  Inwestycyjnego  dla  Miasta 
Bolesławiec na lata 2006-2010.

 (protokoły posiedzeń Komisji: RGiF – Nr 54/06, IGPiB – Nr 53/06, ZRiSS – Nr  
49/06, OKiS – Nr 50/06, KREW – Nr 37/06). 

Ad 4. Podjęcie uchwały    w sprawie komercjalizacji w celu komunalizacji   
Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji w Bolesławcu.

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym 

Sekretarz  Miasta  Jerzy  Zieliński,  po  wnioskach  przedstawionych  na 
wspólnym posiedzeniu Komisji,  wprowadził autopoprawkę do przedmiotowego 
projektu uchwały,  która  polegała  na dopisaniu w tytule projektu uchwały po 
słowach „w sprawie” wyrażenia: „wniosku o dokonanie”.

Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za” (3 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  wniosku  o  dokonanie 
komercjalizacji  w  celu  komunalizacji   Przedsiębiorstwa  Wodociągów 
i Kanalizacji w Bolesławcu  z uwzględnieniem autopoprawki.

UCHWAŁA NR LI/484/06 – zał. nr 4
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Ad 5.  Podjęcie  uchwały     o  zmianie  uchwały  Nr XX/206/04 Rady Miasta   
Bolesławiec  z  dnia  26  maja  2004  r.  w  sprawie  uchwalenia 
wieloletniego programu gospodarowania  mieszkaniowym zasobem 
Gminy Miejskiej Bolesławiec 

Przedmiotowy projekt uchwały radni otrzymali w terminie statutowym.

Rada Miasta większością głosów, tj. 15 głosami „za” (3 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  o  zmianie  uchwały  Nr  XX/206/04 
Rady  Miasta  Bolesławiec  z  dnia  26  maja  2004  r.  w  sprawie  uchwalenia 
wieloletniego  programu  gospodarowania   mieszkaniowym  zasobem  Gminy 
Miejskiej Bolesławiec.

UCHWAŁA NR LI/485/06 – zał. nr 5

Ad  6.  Podjęcie  uchwały   w  sprawie  zmiany  Wieloletniego  Programu   
Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2006-2010.

Przedmiotowy projekt uchwały radni za zgodą wnioskodawcy przyjęli do 
porządku obrad obecnej sesji.

Rada Miasta większością głosów, tj. 16 głosami „za” (2 radnych nie brało 
udziału  w  głosowaniu),  podjęła  uchwałę  w  sprawie  zmiany  Wieloletniego 
Programu Inwestycyjnego dla Miasta Bolesławiec na lata 2006-2010. 

UCHWAŁA NR LI/486/06 – zał. nr 6

Ad 7. Sprawy organizacyjne – informacje bieżące dla Rady Miasta. 

Głos zabrał Przewodniczący Rady Miasta, który:
- przypomniał o konieczności złożenia przez radnych oświadczeń majątkowych 
do dnia 27 sierpnia br.,
-  poinformował  o  kontynuacji  akcji  „Przejrzysta  Polska”  –  radni  otrzymali 
wydruk  z ogłoszenia  w  Internecie.  Chodzi  o  problem  określenia  zasad 
przeprowadzenia  konsultacji  społecznych  wśród  mieszkańców  miasta 
Bolesławiec. Radni zostali poproszeni o składanie uwag do projektu uchwały 
w BOI lub sekretariacie UM do dnia 16 sierpnia  br.,
- przytoczył treść pisma Wicewojewody Dolnośląskiego z dnia 29 czerwca br. 
nr SP.I.BK.7029.3-6/2006,
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(pismo – zał. nr 7)

-  poinformował,  że  LII  sesja  Rady Miasta  odbędzie  się  dnia  30  sierpnia  br. 
o godz. 9.00 w Sali Rajców Ratusza.

Radny  Józef  Burniak  poruszył  sprawę  składu  osobowego  delegacji 
biorącej udział w spotkaniu w Prnjaworze. Poprosił o podanie kryteriów, jakie 
były  brane  pod  uwagę  przy  wyborze  osób  biorących  udział  w  delegacji  ze 
względu na brak w niej reprezentanta klubu radnych SLD.

Prezydent Miasta Piotr Roman ustosunkował się do wypowiedzi radnego 
Józefa Burniaka, wyjaśniając  kwestię wyboru osób uczestniczących w delegacji 
oraz  jej  cel.  Prezydent  zaznaczył,  że  nie  było  w  tym  przypadku  żadnych 
podtekstów politycznych.

Następnie  Prezydent  Miasta  poinformował,  że  Prezydent  RP podpisał 
ustawę  dotyczącą  Specjalnych  Stref  Ekonomicznych,  która  wejdzie 
w życie 30 dni po opublikowaniu. Ustawa ta zawiera dwa bardzo ważne zapisy:
- dotyczący rozszerzenia obszaru Specjalnych Stref Ekonomicznych w Polsce 
o 50% powierzchni (ok. 4 tys. ha), co uprawdopodabnia skuteczność wniosku 
o  objęcie  naszych  terenów  pod  inwestycje  obszarem  Specjalnej  Strefy 
Ekonomicznej,
-  dotyczący  możliwości  nieodpłatnego  przejęcia  gruntów,  którymi  dysponuje 
Agencja Własności Rolnej przez Specjalną Strefę Ekonomiczną. 

Na  zakończenie  wypowiedzi  Prezydent  Miasta  poinformował,  że  31 
sierpnia br. na stadionie „Bobrzanie” przy ul. Rajskiej odbędzie się koncert „Tu 
es Petrus”. 

Radny  Józef  Burniak  powrócił  do  tematu  wyjazdu  do  Prnjawora. 
Zauważył,  że  Pan  Edward  Burniak  uczestniczył  w  wyjeździe  w  charakterze 
tłumacza, a nie reprezentanta Klubu SLD. 

Radny  Lesław  Śliwko  poprosił  o  informacje  dotyczące  upadłości 
Zakładów Chemicznych „WIZÓW”. 

Prezydent  Miasta  Piotr  Roman  odniósł  się  w  pierwszej  kolejności  do 
wypowiedzi  radnego  Józefa  Burniaka.  Ponownie  wytłumaczył,  że  skład 
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delegacji  nie  był  wybierany  pod  względem  politycznym.  Następnie 
ustosunkował  się  do  sprawy  poruszonej  przez  radnego  Lesława  Śliwko. 
Poinformował, że w podobnej sytuacji  jest  także Mleczarnia „ROLMLECZ”. 
Prezydent  oświadczył,  że  otrzymał  pismo od  spółdzielni  z  prośbą  o  zmianę 
planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  celu  postawienia  w  tym  miejscu 
obiektu handlowego. Jeżeli chodzi o Zakłady Chemiczne „WIZÓW”, to gmina 
nie posiada prawa ingerowania w sprawy Zakładu, chociaż wiadomość o jego 
upadłości  jest  złą  informacją.  Z kolei  dobrą wiadomością  jest  fakt,  że  firma 
„BADER” zatrudnia już ponad 1000 osób oraz rozbudowuje firmę. 

Radny Zdzisław Abramowicz przypomniał  zebranym, że 1 sierpnia  br. 
przypada 62 rocznica wybuchu Powstania Warszawskiego. W związku z tym 
w  godzinę  wybuchu  powstania  odbędzie  się  uroczystość  złożenia  kwiatów 
i  zapalenia  zniczy  pod  znakiem  upamiętniającym  walczącą  Polskę  (mury 
obronne przy ul. Kubika). 

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad,  Przewodniczący  Rady  Miasta 
zamknął LI sesję Rady Miasta Bolesławiec.

Protokołowała:

BS/MZ
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